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Geachte heer Grapperhaus, 

 

De leden van de vaste commissie voor Justitie en Veiligheid hebben met belangstelling kennis-

genomen van het Europese Commissievoorstel1 voor een verordening tot vaststelling van het 

programma Justitie, dat onderdeel is van het Meerjarig Financieel Kader van de EU voor 2021-

2027 (hierna: MFK). Tevens hebben zij met interesse kennisgenomen van het bijbehorende 

BNC-fiche2. Naar aanleiding daarvan hebben zij enkele vragen. 

 

Uit een impact assessment van de Europese Commissie blijkt dat het bestaande programma 

hoge toegevoegde waarde heeft.3 Het nieuwe programma beoogt (met beperktere middelen en 

vereenvoudigde procedures) de justitiële samenwerking in civiele en strafzaken te vergemakke-

lijken, gerechtelijke opleidingen te ondersteunen en de toegang tot het recht en effectieve 

rechtsmiddelen gemakkelijker te maken.  

 

Het kabinet geeft aan dat bij de onderhandelingen betreffende het MFK ingezet wordt op een 

modern en financieel houdbaar MFK. De inzet is om via bezuinigingen op bestaand beleid ver-

sterkte of nieuwe prioriteiten te financieren, alsook de financiële gevolgen wegens de Brexit op 

te vangen.4 Het kabinet geeft ook aan belang te hechten aan het bevorderen van onderlinge 

contacten en de uitwisseling van ervaring tussen Justitie-functionarissen (inclusief leden van de 

rechterlijke macht) die in de praktijk moeten samenwerken op het gebied van EU-recht, zoals 

dat middels het programma Justitie wordt bevorderd. Dat kan via geïnstitutionaliseerde netwer-

ken (EJN5), maar ook door bijeenkomsten over een bepaald onderwerp te organiseren en te 

financieren.6 Kunt u aangeven hoe de hiervoor genoemde Nederlandse inzet (bezuinigingen) 

zich verhoudt tot de ambities van het kabinet betreffende het programma Justitie? En kunt u 

aangeven wat volgens u daarbij een wenselijke invulling van dit programma is? 

 

                                                
1 COM(2018)384; zie voor de behandeling in de Eerste Kamer dossier E180033 op www.europapoort.nl. 
2 Kamerstukken I 2018/19, 22 112 / 35 091, HT. 
3 Kamerstukken I 2018/19, 22 112 / 35 091, HT, p. 3. 
4 Kamerstukken I 2018/19, 22 112 / 35 091, HT, p. 3. 
5 Europees Justitieel Netwerk. 
6 Kamerstukken I 2018/19, 22 112 / 35 091, HT, p. 4. 
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De leden van de vaste commissie voor Justitie en Veiligheid zijn in dat kader benieuwd naar de 

resultaten van het bestaande programma 2014-2020 op de genoemde terreinen. Valt daar le-

ring uit te trekken? Aan welke uitwisselingen en opleidingen hebben Nederlandse functionaris-

sen deelgenomen? Welke instanties of functionarissen hebben daar profijt van gehad? Welke 

projecten bleken geen meerwaarde te hebben en op welke terreinen zal het nieuwe programma 

verbetering brengen? 

 

De leden van de vaste commissie voor Justitie en Veiligheid zien uw reactie  ̶  bij voorkeur voor 

14 december 2018  ̶  met belangstelling tegemoet. 

 

Hoogachtend, 

 

 

 

Mr. dr. A.W. Duthler 

Voorzitter van de vaste commissie voor Justitie en Veiligheid 


